

## GALTEN MENIGHEDSRÅD 2025

Referat fra Menighedsrådsmøde (4-25) Tirsdag d. 22/4-25 Galten Sognegård Kl.18.30

Fraværende /afbud fra Else, Vibeke, Flemming

| PKT      | Emne<br>Ansv.  |  |
|----------|--|--|
| 1        | Sang<br>Henriette  | Godmorgen, lille land  |
| 2        | Godkendelse af dagsorden / tilføjelser PS  | Godkendt. Tilføjelse til punkt 3.<br>Bænke/fodspark i kirken.  |
| 3<br>ODB | Nyt fra Formanden PS<br><br>Geert har trukket sig fra MR, vi skal vælge/konstituere en ny næstformand.<br>Stedfortræders deltagelse<br><br>Påmindelse Provstiudvalgs møde d. 7/5-25 Kl. 10.30 – 14. <b>ALLE</b> i MR opfordres til at deltage til frokosten, Kl. 12.   | Bodil konstitueres som ny næstformand for det næste år.<br><br>Det opfordres at så mange MR medlemmer som muligt deltager i frokost d. 7/5 kl. 12-14.  |
| 3<br>ODB | KK udvalget PS<br><br>Se referatet fra sidste møde; vi skal tage stilling til punkterne ift budgetplanlægning<br><br>Isolering af kapellet; møde afholdt med Provstiets bygningskonsulent<br><br>Kalkning af kirketårn/adgang mellem skib og kor på loftet (pålagt)<br><br>Tagryg på sognegården<br><br>Puder på stole i kirken<br><br>Renovering af gulve i gravekontor/vaskerum-depot (pålagt)<br><br>Brandsikring værkstedet<br><br>Energirenovering lamper præstegården<br><br>Bænke/fodspark i kirken.<br><br>"Forskønnelse" af kirkegården (henvendelsen fra privat borger) – tidligere til debat.<br><br>Fornyelse af hække ved gravstederne. | Formanden orienterer og drøftelse i MR.<br>MR er enig i at isolering af kapellet har høj prioritet.<br>Kalkning af kirketårn er en pålagt opgave.<br>Tagryg på Sognegården udsættes, da det ikke er en påtrængende opgave.<br>Ombetrækning af puder på stole i kirken er ikke en påtrængende opgave.<br>Renovering af gulve gravekontor/vaskerum-depot er en pålagt opgave.<br>Brandsikring med ny bedre dør er ikke påkrævet ifølge brandreglement. Dette er vurderet af Provstiets bygningskonsulent.<br>Dette udskydes til senere på året.<br>Maling af bænke/fodspark afventes til senere tidspunkt.<br>Energirenovering af lamper præstegård bliver søgt via Grøn pulje.<br>Drøftelse af forslag til forskønnelse af kirkegården. Sagen lægges i bero.<br>Formanden drøfter videre svar til borger med bygningsagkyndig.<br>Der ansøges igen om fornyelse af hække ved gravstederne, da dette er en fortløbende proces over flere år. |

|          |  |     |  |
|----------|--|-----|--|
|          |  |     |  |
| 4<br>ODB | Nyt fra udvalgene<br><br>Aktivitetsudvalget<br><br>Det Grønne udvalg (se referatet KK udvalg)  | HLM | Aktivitetsudvalg: Se referat. Herudover skal HLM skal til fællesmøde med Biohuset og biblioteket i denne uge.<br>Grønt udvalg og KK udvalg: Der ansøges om hække til provstiet. Der er ønske om rygbåren støvsuger. Lone undersøger nærmere med priser og modeller inden der kan ansøges om dette.<br>Der er ønske om et klapbord i våbenhuset til kirkekaffe. Der arbejdes videre med et forslag til dette.<br>Der skal arbejdes videre med et servicetilbud på vedligeholdelse/afkalkning af søjlerne foran Sognegården. |
| 5<br>OD  | Nyt fra præsterne  | HLM | Torvedag lørdag d. 31. maj kl. 9-12.30.<br>Hanne-Lise og Doris deltager.<br>MR vedtager at der fremover er en fast pris for Mindekaffe: 650 kr. uafhængigt af hvor mange, som deltager.<br>Drøftelse af fællesspisning i Påsken.<br>Anders foreslår at få fremstillet stola (i Trinitatis farve) og har undersøgt mulighed for at få fremstillet disse hos kontakt, som væver disse. MR godkender at A. kontakter hende og at det afstemmes efter farver i kirkerummet i Galten kirke.                                     |
| 6<br>OD  | Nyt fra kirkevæрге   | HCT | Se under punkt KK udvalg.  |
| 7<br>OD  | Nyt fra kasserer   | JSL | Intet nyt.   |
| 8<br>ODB | Nyt fra personalet<br><br>(Se også referat fra KK udvalget)  | BKj | Bent arbejder videre med løsning for genbrug af regnvand på kirkegården.   |
| 9<br>OD  | Det teologiske kvarter<br>ALLE<br><br>Dåbskommissionsrapport. Indledende debat med input, især fra præsterne ift liturgien, men ALLE ift indhold/sproget/forståelse; forslag I, II, eller III? |     | Indledende orientering og debat i MR.<br>Det aftales at fortsætte denne drøftelse til næste MR møde.<br>Nærmere info om emnet kan læses på <a href="http://www.folkekirkensintranet.dk">www.folkekirkensintranet.dk</a>  |
| 10       | Evt.   |     | Det vedtages at MR møder i fremtiden starter kl. 18.00 i stedet for kl. 18.30.   |

|    |  |  |
|----|--|--|
| 11 | Planlagte møder:<br>20/5-25; 17/6-25; 26/8-25 (TEMAmøde);<br>16/9-25; 23/10-25; 18/11-25 | d. 26/8 er der planlagt koncert. Derfor rykkes<br>TEMA møde til d. 19/8.<br>Menighedsmøde afholdes d. 3. juni kl. 19.00. |
|----|--|--|

12      Næste møde d. 20/5-25